
Zápis z členské schůze ZO ČSV Kladno - 3. 4. 2019 

Po organizačním chaosu ohledně změny provozovatele zázemí restaurace u Friedrichů se i nadále 
budeme scházet na stejném místě a obvyklém čase, pouze ke změně dochází v květnu. Vzhledem ke 
státnímu svátku se bude další schůze konat výjimečně ve čtvrtek, 2.5. , opět od 17. hodin.  

Zdravotní záležitosti 

Poslední sběr vzorků na „Hrr na mor“ možný dnes na schůzi, zítra na Čabárně. 2370 vzorků je příslibem, že 2500 
vzorků se dosáhne. Nelze kalkulovat, že akce jako „Hrr na mor“ se bude dařit zajistit každý rok. Přítel Plecitý jednal 
s pí vet. Poddanou. 3 včelaři neodevzdali vzorky, čímž se podílí na „veterinární závoře“. Náprava je v jednání. 
Dosud byla všechna vyšetření na MVP negativní a žádné ohnisko nebylo objeveno ani v jiných částech regionu. 

Zprávy z republikového výboru 

Zprávy přednesl přítel Plecitý. Přítel Gál ze Slovenského svazu byl oceněn Za zásluhy ve včelařství. Svazu jsou dále 
kráceny dotace na činnost, hledají se úspory, pro rok 2019 se naleznou pravděpodobně dle nápadu přítele 
Hanušky v příspěvcích, které se platí do svépomocného fondu. Ztráta z 2018 byla hrazena z rezerv. Měly by se 
navyšovat členské příspěvky, ale dle přítele Plecitého na to je vhodná doba až na 11 sjezdu. Hlavně nebrat mládeži. 
Na závěr bloku přítele Plecitého se na něj obrátil přítel Šimora s dotazem na Včelpo. Přítel Plecitý zopakoval to, co 
uváděl na jedné z posledních schůzí. Přítel Šimora tento stav vnímá jako selhání Republikového výboru.  

Téma 

Tématem bylo rozšiřování prostoru v různých rámkových systémech. Postupně přítel Plecitý, přítel předseda a 
přítel Volek se podělili o své zkušenosti. Přítel Volek upozornil na pokročilost včelařského roku se všemi nároky a 
důsledky, které z toho vyplývají.  

Brigáda v muzeu 

Přítelkyně Belušová nabídla tři termíny (13.4., 30.4. a 11.5.) jako možné pro brigádu s víc než vlažnou odezvou. 
První dva nevyhovovaly nikomu, třetí se přihlásili asi 4 včelaři, možná proto, že neunesli tíhu situace. Tímto 
poslední termín zvítězil. Vhodné zejména pro někoho, kdo ještě v muzeu nebyl, nebo někoho kdo ještě nevytíral.  
S sebou vysavače, hadry apod. Pokyn „kdo s čím zachází, to ať si vezme s sebou“ byl vzat zpět pro možnost různého 
výkladu. Po ukončení úklidu akce přeplyne do nenucené zábavy, včetně opékání a konzumace špekáčků a 
grilování. Přizvány budou i spřátelené organizace, zejména – Koleč a Slaný.  

Různé 

Přítelkyně Belušová upozornila na projekt Coloss a nyní v rámci něj možnost být jedním ze 40 včelařům, kterým 
bude zdarma vyšetřeno včelstvo na přítomnost 6 typů virů. Koloval formulář. Více na 
https://colosscz.webnode.cz/prezimovani-vcelstev-2018-19/. 

28.4. proběhne v Zámecké zahradě Den Země, kde budou mít kladenští včelaři k dispozici stánek.  

Dále byla řeč o oznámeních na postřiky, které chodí do mailu, a zejména jejich smysluplnost. Přítelkyně Belušová 
zopakovala smysl těchto hlášení. Problematika byla zevrubně diskutována z mnoha úhlů. Zemědělci nemají 
(naštěstí pro ně) povinnost informovat o postřicích písemně. 

Nabídka mezistěn 

Zájemci o nákup mezistěn na RM 39 x 24 cm, z vosku místních chovatelů, si je mohou objednat u jednatelky. 
Dodávka bude koncem dubna.  



Divadlo  

Přítelkyně Belušová a přítel předseda se podělili o zážitek z divadelního představení Úl1.. Autor hry, přítel 
zapisovatel, se k pozvání připojil a přislíbil vložit data dalších uvedení hry do zápisu. To také následně i činí: Hraje 
se 28.4. od 10:00 a 18.6.od 20:00 v Kladenském divadélku. Podrobnější informace naleznete na www.divadlo-
vad.cz, kde je také možnost rezervovat vstupenky, dokud budou.   

Přítel předseda poděkoval tvrdému jádru a rozloučil se. 

 

Zapsal přítel Jan Červený  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

1 Divadelní hra Úl byla velice příjemným překvapením, neb je celá o včelařích. Okénko do našeho specifického 
světa se tak odkrývá i nezasvěceným divákům, kteří se však rovněž dobře bavili vtipnými situacemi, které 
nakonec odhalují různé charaktery postav. Podobnost se skutečnými osobami i událostmi je ale čistě náhodná. 
Potleskem, pochvalou a nadšením nešetřili ani další účastníci premiéry, představitelé spolku pro rozvoj 
včelařství Mája – RNDr. Václav Švamberk, Radka Ingrová a Jiří Cafourek. Návštěvu této jedinečné hry lze jen 
doporučit! (dopsala DB) 


